
 

 
REFERAT bestyrelsesmøde Brande Golfklub,  

Nordlundvej 87, Brande 

Onsdag den 28. juni 2023, kl. 16.30 til 19.30 

 

Inviterede: Jette Skott Kristensen, Ivan Larsen, Kirsten Egelund Pedersen, Vibeke Pedersen, Anders Quist 

Hermann, Jan Madsen, Kim Eriksen, Elsebeth Grarup 

 

Mailoversigt: 

Jette Skott Kristensen, formand jetskott@yahoo.dk 

Ivan Larsen, næstformand ivanlarsen@privat.dk 

Kirsten E. Pedersen, kasserer kirsten_egelund_pedersen@hotmail.com 

Vibeke Pedersen travella@live.dk 

Anders Quist Hermann, sekretær aqh@kmc.dk 

Jan Madsen jan.madsen@mammoet.com 

Kim Eriksen kim.eriksen@siemensgamesa.com 

 

Afbud: INGEN 

Sekretær:  Elsebeth Grarup 

 
 
 
 

Planlagte ordinære bestyrelsesmøder i 2023/januar 2024 
Onsdag den 6. marts 2023 kl. 16.30 til 18.00 (konstituerende møde) 

Onsdag den 19. april 2023 kl. 16.30 til 19.30  
Onsdag den 10. maj 2023 kl. 16.30 til 19.30 
Onsdag den 28. juni 2023 kl. 16.30 til 19.30 
Onsdag den 23. august 2023 kl. 16.30 til 19.30 
Onsdag den 20. september 2023 kl. 16.30 til 19.30 
Onsdag den 15. november 2023 kl. 16.30 til 19.30 
Onsdag den 17. januar 2024 kl. 16.30 til 19.30 

 
 
 

 
 

1. Godkendelse af dagsordenen – fast punkt 

 
BESLUTNING:  
 
Godkendt  

 
2. Godkendelse og underskrift af referat fra sidste bestyrelsesmøde – fast punkt 

 
BESLUTNING: 
 
Godkendt 
 

 
3. Økonomiredegørelse – fast punkt 

Regnskab 
Status på økonomien pr. 31. maj 2023. Jan Madsen udarbejder økonomisk oversigt som 

fremsendes til alle bestyrelsesmedlemmerne mandag den 26. juni 2023.  
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Der er særlig opmærksomhed omkring følgende punkter: 

a. Manglende indtægt ifm. fald i medlemstallet, som på nuværende tidspunkt kan medføre 
en mindre indtægt i kontingenter på kr. 40.000 

b. Merudgift på lønninger i greenkeepergården på nuværende tidspunkt er der forbrugt 
564.000 kr. mod et forbrug i 2022, samme tidspunkt var på 282.000, - kr. 

c. Salget af Firkløver er faldet i 2023, med baggrund i dette, skønnes et fald i indtægten på 
50.000 kr. 

d. Merudgift på maskindriften skal ses ift. anskaffelse af nye maskiner, som er betalt via 
driften 

e. Vi må forvente en udgift ifm. arbejdsskaden på max. 90.000 kr. + advokatomkostninger 
til beskikket advokat på ca., 10.000 kr. 

f. Vi har modtaget 13.000 kr. i tilskud fra DGU 

g. Nuværende regnskab for Café 19, ser fornuftig ud. Økonomien følges nøje i Café-udvalget 
 

 

INDSTILLING: 

Det indstilles at: 

a. bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 
 

BESLUTNING: 
Café 19. 
Økonomien ses fornuftig ud.  
Der skal være styr på priserne ift. indkøb og de stigninger som der har været der, og hvis der 
sker regulering efter stigningerne. Desuden skal der være fokus på aktiviteter, det skal tilpasse 
golfarrangementer og skal aktiviteterne derudover øges er det en forudsætning af der skal være 
mere personale på. Det gælder både ved ændring af åbningstid og ved øget aktivitetsniveau. 

 
Banebudgettet 
Gennemgang af budgettet for banen viser at det samlede budget overholdes. Der er en forklaring 
på at der er forbrugt forholdsvis mere på lønkontoen på nuværende tidspunkt ift. sidste år på 

samme tid. 
 
Investeringer 

Der er ikke planlagt yderligere investeringer i 2023. 
Investeringsoversigten gennemgås og justeres på august mødet. 
 
Den overordnede gennemgang af økonomien tages til efterretning, med bemærkning om at 
udviklingen af økonomien følges nøje af bestyrelsen. 
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4. Medlems status – fast punkt  
Der er sket følgende udvikling i medlems status pr. 10. juni 2023 

 

 

Brande Golfklubs medlemmer har ved udgangen af maj 2023 i alt købt 258 Firkløver 

medlemskaber.  

Brande Golfklubs medlemmer har ved udgangen af maj 2023 i alt købt 196 MidtVestGolf 
medlemskaber.  
 
INDSTILLING: 
Det indstilles at: 

a. der skal være særlig opmærksomhed omkring faldende medlemsantal og dermed mindre 

indtægter.  Mindre indtægter medfører en særlig fokus på strammere styring af 
udgiftsniveauet. 

b. bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 
 

BESLUTNING: 
Orientering taget til efterretning. 
 

Der er fokus på at tiltrække nye medlemmer.  Tilmeldinger af nye prøvemedlemmer er 
faldende. Der er og skal være opmærksomhed på mentorordningen, det har stor betydning 
for fastholdelse – fokus skal være både på begynderforløbet, men også på de spillere som 
er nybegyndere. 
 
Det er afgørende at alle nybegyndere og nye medlemmer føler sig velkomne og bliver 

integreret godt i klubben og klublivet. 
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5. Klubmesterskaber 2023 v/Kim Eriksen 
 

Evalueringen fra oktober 2022 
i referatet fra 24. oktober 2022 var evalueringen følgende. 

Der var lidt flere deltager end forrige år. Vi skal have mere fokus på og være bedre ifm. 
kommunikationen om de uofficielle klubmestre skaber, så vi sikrer at medlemmerne er klar over 
hvordan det afholdes. 
 
Fra bestyrelsesmødet den 19. april 2023 
So i 2022 bliver der officielle klubmesterskaber og uofficielle mesterskaber. Der er fortsat et 
ønske om at gøre klubmesterskaberne og weekenden, hvor disse afholdes til en særlig hyggelig 

aktivitet. Der er håb om at vi kan skabe ekstra liv i klubhuset, så flere vil møde op og være en del 
af dagen. 
 
 

 

Bestyrelsen skal træffe beslutning om følgende punkter: 

- Skal der være de samme rækker i 2023 som i 2022? 
- Skal vi beholde uofficielle mesterskaber i dame- og herrerækker? Men slette uofficielle 

mesterskaber for begynder dame- og herrerækker? 
- Hvad skal der til, for at der er flere der deltager – masser af mennesker og gang i Café 19? 
 

BESLUTNING: 

- I 2023 afholder vi ikke uofficielle mesterskaber for begyndere – (begyndere uofficiel tages af 
listen) 

- Begynderudvalget arbejder på noget ift. ’Begynder-mesterskaber’ på Par3 banen. 
 

- Der er ønske om at etablere en form for klubmesterskab for mikroer, evt. på PAR 2 banen. 
Det er trænerne der skal sikre afviklingen - mikroer uofficiel tages af listen. 

 
- Hvis tilmeldingen er under 3 deltagere i en række, bliver rækken ’slettet’ eller de tilmeldte 

flyttet til en anden række. 
 

- Alders-inddeling i de enkelte rækker er samme som 2022. 
 

- Der aftales med Caféen i forhold til f.eks. at lave mesterskabs menu bestående af grillpølser. 

Formålet er at der skal skabes god stemning i og ved klubhuset – og dermed lokke flere til at 
møde op og være en del af weekenden. 
En frivillig grill-mester søges! 
 

- Der sættes gang i en kampagne/information om klubmesterskabet. Dette er med øje for at 
gøre det til en hyggelig ’klubmesterskabs-weekend’ med gode aktiviteter i og omkring 
klubhuset. Kim udfærdiger udkast til Vibeke, som laver opslag til hjemmeside og Facebook. 
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6. Ledige stilling v/Jette Skott Kristensen 
 

Elsebeth Grarup har valgt at gå på efterløn og opsagt sin stilling som sekretær for Brande 
Golfklub pr. 1. december 2023 

Der skal ske en drøftelse af fremtidig sekretærfunktion.  
 
INDSTILLING: 
Det indstilles at bestyrelsen drøfter følgende punkter: 

a. Hvordan er opgaverne ift. stillingen, skal der ske ændringer ift. nuværende beskrivelse? 
b. Antal timer i stillingen? 
c. Skal stillingen deles over flere ansatte? 

d. Skal der ses på en manager lignende stilling? 
 
BESLUTNING: 
Der afholdes særskilt møde i bestyrelsen med emnet som eneste punkt. Der indkaldes til nyt 
møde – onsdag den 9. august, kl. 16.30 – 19.00. 
Inden dette møde,l afholdes evalueringssamtale med Elsebeth (deltagere Ivan, Kirsten og Jette) 
 

 
7. Medlemsmøde november 2023 

Der skal fastsættes tidspunkt for medlemsmødet.  
Program for mødet er tidligere udarbejdet, skal vi fastholde programmet? 

a. Hvordan ser fremtiden Brande Golfklub ud? 
b. Hvordan synliggør vi klubben, med særlig fokus på rekruttering og fastholdelse? 

 

INDSTILLING: 

Det indstilles at få en udefra til at facilitere medlemsmødet med et godt og inspirerende program. 

Det planlægges en tirsdag, onsdag eller torsdag enten i uge 45, 46 eller 47.  

 

BESLUTNING: 

Jette følger op på at kontakte en udefra samt planlægning af mødet. 

 
 

8. Orientering fra formanden - fast punkt 

a. Arbejdsskade 
Afgørelsen fra byretten er blevet anket af Arbejdstilsynet. Det betyder, at vi skal i 
landsretten. I den forbindelse har vi fået en beskikket advokat. Den beskikkede advokat 
sættes ind i sagen. Det kan medføre en ekstra udgift på ca. 10.000 kr. hvis vi taber 
sagen. Vi skal betale det beløb som vi blev dømt til i byretten på 60.000 kr. den 4. juli 
2023. 
 

b. Bagrum 
Det anbefales at vi får ændret låsen i bagrummet. Der har igen været udfordringer med 
at komme ind i rummet. 
Der kan sættes hængelås op som ved det andet bagrum. 
 
Status: Der sættes en nøgleboks op, så hvis/når låsen ikke virker, vil der være en nøgle 

som kan benyttes. Koden til nøgleboksen sendes ud til alle skabslejere samt kontor, 

shoppen og caféen.  
 

c. Forretningsudvalget har sat gang i gavebrev for 2023 
De indsamlede midler skal være med til at dække anskaffelse af toiletvogn tillige med 
indsamlingen fra 2022. 
 

 
 

9. Opfølgning på projekter/initiativer – fast punkt 
 

a. Opfølgning/orientering om affaldssortering på banen v/Kim Eriksen 
Mammoet Brande har sponsoreret anskaffelsen af sorteringsbeholderne til de 2 
affaldsstationer og de er ankommet. 
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Affaldsstationerne er prøveopsat ved hhv. vaskepladsen ved hul 18 og ved 
træningsområdet.  

 
Status: 

Bestyrelsen besluttede at der placeres et sæt ved indgang til træningsarealet samt et sæt 
ved vaskepladsen ved hul 18. 
 
Som underlag for affaldsstationerne lægges fliser. Kirsten undersøger om der er frivillige 
der kan lægge fliserne.  
Nuværende affaldskrukker fjernes ikke fra banen, før de to stationer er klar. Kim sikrer 
projektet bliver kørt færdig og at der bliver informeret ud. 

 
 

b. Orientering vedr. Golfbanens stand og udskiftning af vandingsanlæg v/Anders 
Quist Hermann 
Forhandlingerne med Fonden og leverandørerne er ved at være på plads. 
Der er søgt godkendelse hos myndighederne, som forventer at komme på plads i løbet af 
sommeren. 

Udgifterne til udskiftning af vandingsanlægget, herunder etablering af fairways vanding 
samt ny boring og rensning af grundvand afholdes af Fonden. 
Det forventes at arbejdet kan starte i efteråret 2023. 

 

Status: 

Det er endelig besluttet at projektet med udskiftningen af vandingsanlægget bliver 

gennemført, under forudsætning af vi får tilladelse til at udgrave og udvide søen på hul 9 

(formålet er at der sker en naturlig filtrering af okker) samt tilladelse til etablering af en 

brøndboring ifm. hul 9. Dette medfører vi vil søge om fritagelse for punktafgift, det er dog 

langt fra sikkert vi kan få fritagelse.  

I forbindelse med arbejdet omkring hul 9 forventes det at hullet redesignes.  

 

Der er aftalt møde med teknisk afdeling Ikast-Brande kommune torsdag den 29. juni 

2023. 

Arbejdet forventes at blive udført fra medio september til medio april 2024. Der bliver 

arbejdet med ét hul ad gangen, så det bliver til mindst mulig gene for spillerne.  

Anders sikrer der bliver lavet informationsmateriale på det, så vi reklamerer med 

udskiftningen og at en del af arbejdet er at vi fremadrettet får mulighed for automatisk 

vanding af fairways.  

 

c. Opfølgning / Orientering vedr. anskaffelse af toiletvogn til banen ifm. 
indsamling gavebreve 2022 v/Jette Skott Kristensen 

På grund af faldende medlemstal og merudgifter på flere konti er der ikke taget kontakt 
til leverandøren af toiletvogne. Spørgsmålet fra sidste bestyrelsesmøde om der er 
vandtryk nok til toiletskyld skal sikres.  
Anskaffelsen af toiletvognen (skøn 80.000 kr.) finansieres af gavebreve fra 2022 og fra 

2023. 
 

Status: ikke yderligere  

 
 

d. Orientering vedr. anskaffelse af nye træningsbolde til sæson 2024 v/Anders 
Quist Hermann 
 
Status: 

Det er besluttet at der ikke købes bolde i år. Vi bruger de bolde vi allerede har og sikrer 
at der allerede nu købes dobbelt mængde bolde til næste sæson. 
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e. Orientering vedr. Kvinder & Golf ’projektet’ v/Vibeke Pedersen 
 

Status:  
Det kører godt, alle er topmotiverede. Er gode til at mødes på tværs af gruppen. 

Mentorordningen er kommet godt i gang.  
 
Der er aftalt møde i august med rekrutteringsudvalget, hvor der bl.a. bliver snakket 
fastholdelse.  
 
Der planlægges at der bliver et lignende projekt i 2024, hvor vi kan drage god nytte af 
erfaringen fra 2023. Hvor man bl.a. også involverer deltagerne fra 2023.  

 

 
10. Orientering fra faste udvalg (fast punkt) 

 
a. Baneservice v/Kim Eriksen 

Er der afsat penge til ny baneservice buggy i år? 

 
Status: ifm. den nye affaldssorteringsordning, har det været drøftet at det var 

nødvendigt at se på baneservices buggy.  
Drøftes ifm. gennemgang af investeringsoversigten på mødet i august 2023   
 

b. Baneudvalget v/Anders Quist Hermann  
Status: 
Markeringsmærker ved 3800 er anskaffet, etableres ved først kommende lejlighed. 

 
c. Begynderudvalget v/Kristen E. Pedersen 

Status:  
Der er registreret 21 prøvemedlemmer som har skiftet status indtil 23. juni 2023. 8 er 
blevet seniorer, 5 er udmeldt, 5 er blevet juniorer, 1 er blevet flexmedlem, 1 er blevet 
ung senior og 1 er blevet studerende. 
 

Hertil kommer de 21 deltagere i ’Kvinder & Golf’, hvoraf der pt. er 3 indmeldt som 

fuldtidsmedlemmer. Af de 21 er der 2 der var fuldtidsmedlemmer i forvejen, og 1 der er 

flexmedlem. 

Der er godt gang i onsdagsmatcherne. Dette skyldes bl.a. deltagelse af ”Kvinder og golf” da 

de skal gå 3 runder med deres mentor eller med andre kvalificerede medlemmer for at få 

golfkørekortet. 

Den 20.8. er der Spil med en ven, hvor erfarne spillere kan invitere venner mm med til en 

gang Mexican Scramble. 

Den 14.8. er der møde i rekrutteringsudvalget med deltagelse fra Michael fra DGU. 

Hovedemnet er evaluering af årets aktiviteter. 

  

d. Eliten/danmarksserien v/Ivan Larsen 
Status fra Andreas Thune: 

Resultater: 
4 division Herrer: Ligger nr. 2 med 4 point. 2 sejre og 2 nederlag og puljen er helt åbent, 
så der skal sejre til efter sommerferien. 
 
Kval Herrer pulje 15: Ligger nr. 4 med 4 point. 2 sejre og 2 nederlag, men alle 4 hold i 
puljen har 4 point, så puljen er helt åbent. 
 

Kval Herrer pulje 16: Ligger nr. 1 med 8 point. 4 sejre. 
 
Kval Damer: Ligger nr. 1 med 6 point. 3 sejre og 1 nederlag. 
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Der har været fint med tilslutning til træninger og spillerne har haft større indflydelse på 
de træninger, hvor der ikke har været mere end 6-8 personer. Det har været rigtig gode 

træninger, hvor der er gået meget i dybden med nogle specifikke opgaver.  
 

Der er fin tilslutning til lørdagstræningerne ved Johannes og der har også været afholdt 
en del private lektioner.  
 
Vi skal overveje at flytte elitetræning til en anden dag end mandag, da det falder 
sammen med regionsgolf, hvor flere af spillerne er med til begge dele og hvor 
regionsspillet primært kommer først.  
 

Der har været rigtig god synergi blandt hele herreafdelingen. Vi ser ikke damerne 
deltager ret meget ud over deres egne kampe og har ikke føling med, hvordan deres 
synergi er på holdet.  
Fra trænernes side, er der fin harmoni med strukturen på træningen i forhold til klubbens 
og spillernes ambitioner. Mandags- og lørdagstræningen fungerer og så er der tilbud om 
deltagelse i eliteturneringer, de mandage der ikke er træning.  
 

Derudover har alle elitespillere adgang til 2 private lektioner. Vi ligger stor vægt på 
konkurrence og det sociale til fællestræningerne og så nørder vi mere dybdegående 
teknik ved privatlektionerne.  
 
 

e. Juniorudvalget v/Vibeke Pedersen 

Status: Information fra udvalget gives på bestyrelsesmødet i august 2023 
 
 

f. Ladies Section v/Kirsten Egelund Pedersen 

Status: Der er 160 aktive kvinder i BGK heraf er de 50 medlemmer i LS – eller 31% af de 
aktive spillere.   
Til august får vi besøg af ladies fra Trehøje og senere besøg af Mens Section.  

Der kommer jævnligt nye som oftest yngre spillere. 

 
g. Seniorudvalget v/Vibeke Pedersen 

Status: 
 
Statusmøde med Seniorudvalget er aftalt med Alli Skott medio august, Kirsten E.P. og 
Vibeke P. deltager; Hvor er vi og hvad er seniorudvalgets ønsker for fremtiden? 

 
h. Mens Section v/Anders Quist Hermann 

Status: Information fra udvalget gives på bestyrelsesmødet i august 2023. 
 
 

i. Rekruttering- og fastholdelsesudvalget v/Vibeke Pedersen  
Status: Information fra udvalget gives på bestyrelsesmødet i august 2023. 

 
 

j. Regionsgolf v/Vibeke Pedersen 
Status: Information fra udvalget gives på bestyrelsesmødet i august 2023. 
 
 

k. Sponsorudvalget v/Kim Eriksen og Jette Skott Kristensen 

Status: Der arbejdes fortsat med tegning af sponsorater. Budgettet for 2023 er opnået. 
 
 

l. Turneringsudvalget v/Kim Eriksen 
Status: Der er udarbejdet turneringsbeskrivelser for de turneringer som afholdes i 2023. 
Tilmelding sker via Golfbox.  

 
 



 
 

9 
 

m. Frivillighedsgrupperne v/Kirsten Egelund Pedersen 

Status: De etablerede grupper fungerer rigtig fint. Det føles som om der er mindre 
efterspørgsel efter ”projektarbejde”, da mange opgaver løses af de ansatte. 

 
 

n. Cafe19 udvalget 
Status: Der er planlagt mdl. møder med lederen i Cafe19. Referaterne fra møderne 
sendes til bestyrelsen. 
 

o. Forretningsudvalget 
Status: Der er planlagt forretningsudvalgsmøder resten af 2023.  
Referaterne fra møderne sendes til bestyrelsen. 
 

 
11. Evt. 

a. H.P Ingvorsen indkaldes til bestyrelsesmødet i august. Deltager i punktet om banen, med 
særlig fokus på maskinparken og generel drift, herunder også udskiftningen af 

vandingsanlæg mm. 
 

b. Er der afsat penge til kompressor ved juniorbagrummet i år? Der holdes øje med om der 
er budget til det i slutningen af året.  
Finansieringen af denne er sat til at ske fra overskuddet i 2022. Kontoret tjekker pris på 

den sidst anskaffet kompressor. Derefter afklares om anskaffelsen skal ske i 2023. 
 

c. Der er opmærksomhed på at der er faldende besøg af greenfeegæster. Det kan have 
sammenhæng med der generelt i 2023 er solgt færre medlemskaber til vores 
fritspilsordninger. 
 

d. Uge 29 er under planlægning og der kan bruges flere frivillige til fordeling af opgaver ud 

på hele ugen. 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 


